
SUNDHEDSSTYRELSEN UDDANNELSESPRIS
(DENNE GANG ”KUN” HØJDESPRINGER”)



INSPEKTORBESØG 2015

•  Der er ikke helt overensstemmelse mellem temascoringerne i afdelingens selv-evaluering og 
inspektorrapporten, idet temascoringerne i inspektorrapporten er lidt lavere. 

• Af inspektorrapporten fremgår det, at 8 temaer scores ”Tilstrækkelig”, 6 temaer scores 
”Behov for forbedringer” og 2 temaer scores ”Utilstrækkelig”. 

• Det anføres i rapporten, at der ikke er udarbejdet individuelle uddannelsesplaner for 
uddannelseslægerne. 









• Hvad blev der gjort?



• Hvad blev der gjort? 

• Sygehusstruktur: Klinik Akut opløses  Akutområdet 
integreres i Klinik Medicin

• Funktion: skadestue tilbageflyttes til ortopædkirurgien

• Ledende overlæge siger stillingen op  ny ledende 
overlæge ansattes 1/7-2016



• Hvad blev der gjort?

•                                                       Introduktion

•                                                       Struktur på undervisning



• Hvad blev der gjort?

• Ledende overlæge

• Uddannelsesansvarlig overlæge

• Forskningsansvarlig overlæger

• Hovedvejleder

• Forsker

• Klinikker

• Klinikchef

• Ansvarlig for beredskabsplanen

• …..



• Hvad blev der gjort?

• Ledende overlæge

• Uddannelsesansvarlige overlæger

• Uddannelseskoordinerende YL´er

• skemalægger



• Hvad blev der gjort?

• Og det har betalt sig:

• Ikke bare konsolidering, også nye tiltag:

• Tværfaglig teamtræning med læger fra 3 afdelinger og 
sygeplejersker fra 2 afdelinger, laboranter

• ”klinisk kvarter” hver uge

• Undervisning for sygeplejersker (YL)

• Udvikling af ”overlevelsesguide”

• Mindre (og større) forskningsprojekter



• Hvad blev der gjort?

• Og det har betalt sig:

• Ikke bare konsolidering, også nye tiltag:

• Tværfaglig teamtræning med læger fra 3 afdelinger og 
sygeplejersker fra 2 afdelinger, laboranter

• ”klinisk kvarter” hver uge

• Undervisning for sygeplejersker (YL)

• Udvikling af ”survival guide”

• Mindre (og større) forskningsprojekter



INSPEKTORBESØG 2017

•  Der er ikke helt overensstemmelse mellem selvevalueringen og inspektorrapporten - 
inspektorrapporten fremstår en anelse mere positiv. Inspektorerne vurderer 10 tema-er som 
’særdeles god’ og 6 temaer som ’tilstrækkelig’. 

• Inspektorerne anfører, at der er sket en betydelig fremgang i uddannelse og lærings-miljø 
siden forrige besøg. 

• I forhold til konferencernes læringsværdi anbefaler inspektorerne, at de optimeres ved at give 
bedre mulighed for deltagelse og ved at sikre overlevering. 

• Sundhedsstyrelsen støtter dette samt øvrige indsatsområder. 

• Overordnet set beskriver inspektorrapporten en meget god uddannelsesafdeling med et godt 
læringsmiljø. De anførte indsatsområder ses derfor mest som optimering af afdelingens 
videreuddannelse. . 




